
YÖNETMELİKLER DEĞİŞİKLİĞİ OLAĞANÜSTÜ GENEL 
KURULU AÇILIŞ KONUŞMASI

Sayın Divan Başkanı ve Divan üyeleri, Sayın Birlik Temsilcisi ve Değerli Meslektaşlarımız,

Yönetmelikler Değişikliği Olağanüstü Genel Kuruluna şahsım ve Yönetim Kurulu adına hoş 
geldiniz diyor, sevgi ve saygı ile selamlıyorum.

TMMOB Jeofizik Mühendisleri  Odası olarak 17-18 Nisan 2010 tarihinde gerçekleştirilen 
XIII. Dönem Genel Kurulu’nda, gündemin bitirilememesi nedeni ile kalan önergelerin 2011 
Ocak ayına kadar yapılacak Olağanüstü Yönetmelikler Genel Kurulu’nda görüşülmesine 
karar verilmişti.

Genel Kurul sürecinden sonra 05/06/2010 tarihinde Şube, Bölge ve İl Temsilciliklerimize 
Yönetim Kurulu tarafından önergeler hakkında görüş bildirmesi yazı ile iletilmiştir. Gelen 
görüşler  ve  genel  kurul  tutanaklarından  yararlananılarak,  oluşturduğumuz  komisyon 
görüşlerini  Yönetim  Kurulu’muza  iletmişlerdir.  Bizde  bugün  bu  görüşleri  Divan 
Başkanlığı’na sunmuş bulunmaktayız.

Genel Kurul sürecinden günümüze kadar olan süreci kısaca siz değerli meslektaşlarımızla 
paylaşmak isterim.

Genel Kurul sürecinde TBMM'de TBMM Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabii Kaynaklar, Bilgi ve 
Teknoloji komisyonunda 3213 sayılı Maden Kanunu görüşülmekte idi.  2004 yılında çıkan 
kanunda geçen ifade Arama faaliyet raporları “yapılan çalışmaların niteliği dikkate alınarak 
jeoloji,  maden,  jeofizik  mühendisi  veya  mühendislerince  hazırlanır”  şeklinde  idi.  Yeni 
düzenlemede  ise  komisyon  mevcut  maddeyi  Arama  faaliyet  raporları  jeoloji 
mühendislerince  ve  işin  niteliğine  bağlı  olarak  jeofizik,  maden  mühendisi  tarafından 
hazırlanır şeklinde değiştirmişti. Mevcut kanundan farklı olarak mesleki kazanımlarımızın 
azaltılması yoluna gidilmişti. Bu süreçte üyelerimizden TBMM Sanayi, Ticaret, Enerji, Tabii  
Kaynaklar,  Bilgi  ve Teknoloji  komisyonu üyelerine e-mail  ve fax yolu ile mevcut metnin 
“Arama  faaliyet  raporları,  yapılan  çalışmaların  niteliği  dikkate  alınarak  jeoloji,  jeofizik, 
maden Mühendisi veya mühendislerince  hazırlanır” ifadesinin muhafaza edilmesi veya “ 
Arama  dönemleri  ile  ilgili  proje,  arama  faaliyet  raporu  ve  belgeler  çalışmanın  niteliği 
dikkate  alınarak  jeoloji,  jeofizik,  maden  mühendisi  veya  mühendislerince  hazırlanır”  
şeklinde değiştirilmesi için bir faaliyet başlatıldı.

Üç meslek odası, komisyon toplantılarında metin üzerinde anlaşamamıştı. Komisyondaki 
milletvekilleri  bir  sonraki  komisyon toplantısına kadar  üç oda başkanının toplanarak bir 
metin oluşturmasını istemiştir. Yapılan toplantıda Jeoloji Mühendisleri Odası komisyondaki 
metin için “ yeterlidir” deyip direndi ve “yeni bir metine gerek yoktur” şeklinde görüş bildirdi. 
Odamız ve Maden Mühendisleri Odası başkanları olarak “Arama dönemleri  ile ilgili proje,  
arama faaliyet  raporları  ve  diğer  belgeler,  yapılan  çalışmaların  niteliği  dikkate  alınarak 
jeoloji, jeofizik, maden mühendisleri veya mühendislerince hazırlanır.”metnini oluşturarak 
komisyona ilettik. Komisyon günü yönetim kurulu tam kadro olarak mecliste tüm komisyon 
üyeleri  ve  komisyon  başkanı  ile  görüşerek  maden  mühendisleri  odası  ile  beraber 
hazırladığımız  metnin  geçmesi  için  kulis  yapıldı  ve  metin  bizim  hazırladığımız  şekilde 
kanunlaştı.



Yönetmelik  yazım  çalışmalarında  MİGEM  ile  birlikte  maden  komisyonumuz  hem 
MİGEM'de hem de Kızılcahamam'da yapılan toplantılarda odamız görüşlerini sunmuş ve 
gerekli  müdahalelerde  bulunmuştur.  Bu  süreçte  yönetmeliğe  tek  görüş  hazırlayan  oda 
Jeofizik mühendisleri odası olmuştur.

Gerek MİGEM'de yapılan toplantılarda gerekse Kızılcahamam'da yapılan görüşmelerde 
Bakanlığın hazırlattığı yönetmelik taslağının farklı versiyonları ile karşı karşıya kalınılmıştır.  
Kızılcahamam toplantısı sonucu hazırlanan ve mutabık kalınan yönetmelik taslağı MİGEM 
tarafından  tamamen  değiştirilerek  Kızılcahamam  toplantısının  sonucuymuş  gibi 
gösterilmeye  çalışılmıştır.  Son  taslak  ele  geçirildiği  anda  Bakanlık  Müsteşarı 
sekreterliğinden randevu talep edilmiştir. Ancak randevu talepleri müsteşar tarafından geri  
çevrilmiştir.  Bunun  üzerine  T.C  Enerji  ve  Tabii  Kaynaklar  Bakanlığına  bir  resmi  yazı 
yazarak yönetmeliğin kanuna aykırı düzenlemeler içeremeyeceğini belirttik.

Yönetmelik ile ilgili  sıkıntılarımız T.C Enerji  ve Tabii  Kaynaklar Bakanı ve Migem Genel 
Müdürlüğü  ile  ortak  yapılan  toplantıda  dile  getirildi.  Toplantı  sonrası  yapılan  basın 
açıklamasında  da  yönetmelik  üzerindeki  olumsuzlukları  dile  getirdik.  Bakandan 
düzeltileceği  şeklinde söz almıştık.  Bugün geldiğimiz noktada arama dönemleri  ile  ilgili  
olarak  yönetmelikte  sıkıntılarımız  vardır.  Fakat  Teknik  eleman  olarak  çalışabilmemiz 
önemlidir.  Bunun yanında SMMH yönetmeliğimizdeki  uzmanlık  alanlarımız yönetmelikte 
yer  almıştır.  Her  ne  kadar  bazı  kelimeler  cımbızla  çekilmişse  de  sondaj  yerinin 
belirlenmesi,  sondaj  yeri  belirlemeye yönelik  çalışmaların  yapılması  ve  sondajlarda log 
alınması  yönetmeliğe  girmesi  yönünden  önemlidir.  Yönetmeliği  dava  etme hazırlığımız 
devam etmektedir.

Yönetim Kurulu’muz göreve başladığında yapılan bir gazete röportajında gerekirse Ankara 
Büyükşehir Belediye Başkanı ile görüşürüz demiştik. Bu dilek sadece Yönetim Kurulu’nun 
değil  Genel  Kurulun  da  bir  dileğiydi.  Hatırlanırsa  Genel  Kurulda  Ankara’da  jeofizik 
çalışmalar  yeterince  niye  yok,  yetkililerle  neden  temas  kurulmuyor  diye  serzenişte 
bulunulmuştu. Röportajda basına bu isteğimizi söylemiştik. Fakat sağolsun bazı arkadaşlar 
maden bulmuş gibi bazı internet sitelerinde hiçte hoş olmayan yakıştırmalarda bulundular.  
Arkadaşlar yine söylüyorum; Bugün Ankara Büyükşehir belediye başkanı randevuya cevap 
versin, Odamız menfaati için gider görüşürüz.

Bu süreçte Yenimahalle, Çankaya ve Keçiören Belediye Başkanları ile görüşüldü. Hepsi 
Büyükşehir  Belediyesi İmar Yönetmeliğinin değişmesi gerekliliğini öne sürerek zemin etüt 
çalışmalarında jeofizik çalışmalara sıcak bakmadılar. Ankara Büyükşehir Belediyesi İmar 
Yönetmeliği  değişikliği  ile  ilgili  olarak  temaslarımız  oldu  ve  gelecek  süreçte  de  bu 
temaslara devam edilecektir.

Değerli meslektaşlarım,

Elektrik Mühendisleri Odasının başlatmış olduğu AKP anayasasına hayır kampanyasına 
Oda olarak imza atmadık. Bu TMMOB'nin imzaya açtığı bir kampanya değildi. Sadece bir 
Odanın  kampanyası  idi.  Bizim Odamız  üyelerinin  hepsi  üniversite  mezunudur.  Onların 
görüşleri, oyları üzerine demokratik bir kitle örgütü olarak ipotek koymaya kimsenin hakkı 
yoktur.  Biz  bu  anlayış  içerisinde  bu  kampanyada  yer  almadık.  Kaldı  ki  Elektrik 
özelleştirmeleri ile ilgili olarak EMO'nun yaptığı açıklamalar ve açtığı dava ile ilgili olarak 
EMO'nun yanında yer aldık ve düzenlenen metne imza attık.



Jeofizik Mühendisleri odası olarak TMMOB'nin sergilemiş olduğu duruştan farklı bir duruş 
sergilememiz düşünülemez. TMMOB'nin düzenlemiş olduğu tüm miting ve etkinliklerde yer 
aldık.  1  Mayıs'ta  TMMOB  ile  birlikte  alanlardaydık.  Depreme  duyarlılık  yürüyüşünde 
üyelerimiz ile birlikte katılım sağladık.

Değerli meslektaşlarım;

Bu  süreçte  Bakanlık,  müsteşarlık,  genel  müdürlük  seviyelerinde  yönetim kurulu  olarak 
mesleğimizin  kanunlarda  yönetmeliklerde  hakkettiği  yeri  alması  için  görüşmelerde 
bulunduk. Yeraltısularında 2006 yılında elimizden alınan haklarımızın geri  verilmesi için 
DSİ Genel Müdürü, Genel Müdür Yardımcısı ve Hukukçuları nezdinde mücadele ettik ve 
halen mücadelemiz sürmektedir.

Özellikle  “Planlı  Alanlar  Tip  İmar  Yönetmeliği”  ve  “Mikrobölgeleme  Etüt  Genelgesi” 
konularında  belediyeler  tarafından  istenen  veya  belediyelere  verilmek  üzere 
meslektaşlarımız tarafından Yapı  İşlerinden ve TAU'dan istenilen görüşlerde aleyhimize 
yorumlanacak,  mesleğimizi  yok sayacak görüşlerin çıkmasının engellenmesi  için yoğun 
kulis  çalışmalarında  bulunduk.  Mesleğimizin  tanıtımını  yaparak  yanlış  görüşlerin 
verilmesini  engelledik.  Birçok  il-ilçe  belediyeleri  ile  temasta  bulunularak jeofizik 
çalışmaların  zemin  etütlerinde  yer  alması  sağlandı.  Sorun  olan  Belediyeler  ile  ilgili 
temaslara devam edilmektedir.

Haklarımız için Hukuksal mücadelemiz ise devam etmektedir. 

Değerli Meslektaşlarım,

23-26 Kasım tarihleri arasında 19. Uluslararası Jeofizik Kongre ve Sergisi çok geniş bir 
katılımla gerçekleştirildi. Kongreye 200'ün üzerinde bildiri gönderildi.132 sözlü bildiri ve 44 
poster bildiri kongremizde yer almıştır. Sözlü bildirilerin  35'i yabancı uzmanlar tarafından 
sunulmuştur. Kongremize 92’si yabancı 1476 delege katılım sağlamıştır. Bu kongrede ilk 
defa  tüm  üniversitelerimize  stant  tahsis  edilerek  üniversitelerimizin  tanıtımı  yapılması 
sağlandı. Bunun yanında tüm üniversitelerimizin öğrenci temsilcileri ile toplantı yapılarak 
öğrencilerimizin sorunları, eğitim ve staj olanakları tartışıldı.

Yine bu kongrede 10 üniversitemizin Bölüm başkanları ve bir Jeofizik Mühendisi dekan ile 
üniversitelerimizde  jeofizik  eğitimi,  karşılaşılan  sorunlar,  akreditasyon,  staj,  öğrenci  ve 
öğretim üyelerinin sorunlarını içeren bir toplantı yapılmıştır. Bu toplantıya ait tutanaklar ileri 
bir tarihte yayınlanacaktır.

Yine kongremize SEG, EAGE ve Balkan Jeofizik temsilcileri sağlamış ve stant açmışlardır.

Değerli meslektaşlarımız,

En  çok  önem verdiğimiz  konulardan  biride  meslektaşlarımızın  eğitimi  ve  mesleğimizin 
tanıtımının yapılmasıdır. Bu amaçla Odamızda ve şubelerimizde üyelerimizin ihtiyacı olan 
kurslar açılmış ve açılmaya devam edecektir. Odamız otomasyon sistemi için çok önemli 
bir adım attık ve JFMOBİS işletim sistemini odamıza kazandırdık.  Bununla ilgili  sistemi 
oluşturan kuruluştan Oda çalışanlarımıza eğitim aldırdık.



20 Ekim 2010 tarihinde Trabzon’da “Zemin İncelemeleri  ve Bölgemiz” konulu bir  panel 
düzenlenmiştir. Bu panele meslektaşlarımız dışında İnşaat ve diğer mühendislik disiplinleri 
geniş  bir  katılım  sağlamışlardır.  Yine  İzmir’de  UNESCO  tarafından  düzenlenen  DEÜ 
Jeofizik  Mühendisliği  tarafından  desteklenen  “  Uluslararası  sismoloji  ve  Deprem 
Tehlikesinin Değerlendirilmesi” çalıştayına Odamız büyük destek vermiştir. Bu ve benzeri 
çalışmaların  yapılmasını  diğer  Şube,  Bölge  ve  Temsilciliklerimizden  de  beklemekteyiz. 
Düzenlenecek etkinliklere her türlü katkıyı sağlayacağımızı bildiririz.

Değerli Meslektaşlarım,

Yönetmelikler  Olağanüstü  Genel  Kurulu'nun  Odamıza  ve  mesleğimize  hayırlı  olmasını 
temenni ediyor, sizleri sevgi ve saygı ile selamlıyorum.


